
 

Svar på interpellation gällande Värmdö kommuns arbete med trakasserier 

av Hanna Thorell (mp) 
 
 
Tack Hanna för interpellationen. Det är en viktig fråga du lyfter och ett ämne som är 
högaktuellt.  Nedan följer svar på dina frågor.  
 
- Vilka policy/riktlinjer/planer ligger till grund för hur trakasserier inom 
Värmdö kommun ska behandlas?  
Svar: Värmdö kommun har styrdokument som behandlar ”Rutin för hantering av kränkande 
särbehandling, trakasserier och diskriminering”. I denna tydliggörs kommunens synsätt, 
förväntningar på chefer, medarbetare och personalavdelning. Där framgår också processen 
om hur man går till väga och vem man kan vända sig till när man upptäcker 
missförhållanden eller själv blir utsatt.  
 
- Hur anmäler en anställd in0m Värmdö kommun om de har blivit utsatta för 
någon form av trakasserier?  
Svar: I ovannämnda dokument beskrivs också förfarandet om vem man ska parata med om 
man själv blir utsatt eller om man vet att någon annan blir utsatt för någon form av 
trakasserier. Närmaste chef, chefens chef, personalavdelningen eller skyddsombud är 
personer man kan vända sig till.  
 
- Hur anmäler en politiker som är aktiv i Värmdö kommun om de har blivit 
utsatta för någon form av trakasserier?  
Svar: Idag finns inga riktlinjer som är gemensamma för hela gruppen av förtroendevalda. 
Frågan är inte främmande för mig att lyfta inom fullmäktigeberedningen inför nästa 
mandatperiod.  
 
- I Värmdö kommuns senaste medarbetarundersökningen finns ett flertal 
frågor som rör just trakasserier på arbetsplatsen, hur har de frågorna 
besvarats? Hur följs trakasserier upp?  
Svar: Ungefär 7 % har uppgett att de blivit utsatt för kränkande behandling av 
kollega/chef/medarbetare/elev/brukare/allmänhet. Det kommer att följas upp genom ett 
förtydligande och synliggörande av varför det är viktigt att anmäla, hur man går till väga 
samt att man får det stöd man behöver.  
 
 - Hur många anmälningar om trakasserier har kommit in under de senaste 
åren, från politiker respektive tjänstemän?  
Svar: Under perioden 2012-2017 finns 60 anmälda ärenden som är klassade som kränkning, 
trakasseri, psykisk överbelastning, hot och våld. Ingen av dessa ärenden är sexuella 
trakasserier, ingen är från politiker. Alla är anmälda från våra olika verksamheter i 
kommunen. De flesta om kränkningar från brukare och elever. 
 
 
- Har det riktats några anmälningar mot förtroendevalda?  
Svar: Inget jag känner till.   
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